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SLOVO STAROSTY 

 
Vážení občané, 

 

po dlouhé době se vám dostává do rukou mimořádné vydání obecního zpravodaje, ve kterém 

vám přinášíme přehled akcí, příjmů a výdajů, získaných a poskytnutých dotací od roku 2018 

do současnosti.  

V roce 2018 byla provedena oprava památníku padlých, realizována přestavba a zateplení 

zdravotního střediska včetně venkovních žaluzií, parkoviště před ZŠ, bezbariérový přístup 

k ZŠ, přístavba hasičky, a vybudováno workoutové hřiště. V dražbě jsme zakoupili 

skladovací halu ZZN a také vykoupili některé pozemky na Loukách.  

V roce 2019 jsme investovali větší částky do oprav místních komunikací, parkoviště, odborné 

učebny v ZŠ, na místní komunikaci k rybárně a staré MŠ, pasporty hřbitova, dopravního 

značení a komunikací, dovybavení obce a do nákupu pozemků. Podali jsme také žádost na 

dotaci na regeneraci Brownfieldu, kde jsme chtěli nechat opravit skladovací halu ZZN. 

Dotace nám bohužel nebyla přiznána a více jak rok jsme čekali na nějaké vyjádření. Rovněž 

žádost o dotaci na opravu akustiky tělocvičny, nám byla zamítnuta. 

V roce 2020 byla větší vydání na těžbu dřeva a obnovu lesa. Zakoupili jsme nákladní 

automobil UAZ a k němu kontejnery, do školní kuchyně nový elektrický kotel, pro kulturní 

akce podium se zastřešením. Opravili jsme požární nádrž ve Střemchoví za 2 370 994 Kč, na 

kterou se nám podařilo získat dotace od MZE ve výši 1 668 000 Kč, také na chodník do 

Střemchoví za 3 927 621 Kč s dotací IROP 2 910 678,61 Kč a chodník k Horním Loučkám 

za 5 212 102,82 Kč s dotací IROP 2 198 310,45 Kč. Nechali jsme zpracovat projektovou 

dokumentaci na rekonstrukci obecního úřadu a také na rekonstrukci školní kuchyně a podali 

žádost o dotace, ty bohužel pro velký převis žádostí nebyly úspěšné. Opakovaná žádost o 

dotaci na opravu akustiky tělocvičny nám byla bohužel zamítnuta. 

V roce 2021 opět narostly náklady na těžbu a obnovu lesa. Podařilo se nám realizovat lávku 

pro pěší přes Libochůvku za cenu 4 475 135,50 Kč, zde nebylo možné využít žádný dotační 

titul, a tak jsme požádali o individuální dotaci hejtmana JMK, který nám přispěl 500 000 Kč. 

Po dlouholetém jednání s příslušnými orgány a přepracování projektu se konečně podařilo 

realizovat přechod pro chodce u ZŠ a upravit část náměstí před obecním úřadem. Investovali 

jsme také do části kanalizace, kde se provedla sanace bez výkopovou metodou pomocí 

sanačního rukávce. Největší výdaj byl na pořízení nového hasičského auta CAS Tatra za 

7 282 990 Kč, kde nám přispěl JMK částkou 1 666 000 Kč a MV GŘ KZS částkou 2 500 000 

Kč. Nakoupili jsme také další pozemky, nový kotel do školní jídelny a dovybavení obce. 

Zabezpečili jsme most u bytového domu ochranným pletivem. Podali jsme žádosti o dotace 

na rekonstrukci obecního úřadu, akustiku tělocvičny, opravu hřbitovní zdi a kabiny pro malé 

sportovce. Z důvodu nedostatečné kapacity naší MŠ jsme přikročili k obnově provozu ve 

staré MŠ, který se podařilo zrealizovat za rekordní dobu 3 měsíců, přestože se musely 

akceptovat veškeré požadavky hygieny, za což patří velký dík místním řemeslníkům a všem, 

kdo se na díle podíleli. Protože touto změnou nebylo možné již využívat stávajících prostor 

pro cvičení a ani dětské hřiště, podali jsme žádost na dotaci pro vybudování otevřeného 

dětského hřiště a cvičení se přesunulo prozatím do Orlovny. Rovněž byla zadána studie na 

rozšíření nové MŠ a počítáme s tím, že po přístavbě nové MŠ, by se cvičení opět vrátilo do 

prostor staré MŠ.  

Rok 2022 se opět nese ve znamení značných výdajů na obnovu lesa, kde bylo celkem od roku 

2020 vysazeno 51 750 ks sazenic stromků. Další výdaje byly na rozšíření parkování u 

zdravotního střediska, regeneraci umělého povrchu hřiště u ZŠ. Byla dokončena změna č. 1 



Územního plánu za 180 000 Kč, kde se nám podařilo získat dotaci od JMK ve výši 81 000 

Kč. Nechali jsme zpracovat novou pasportizaci osvětlení v obci jako podklad pro provedení 

celkové rekonstrukce, dále pak projekt na Vnější ochranu před bleskem ZŠ a také Hlavní 

mostní prohlídku našich mostů a lávek. Zapojili jsme se do systému tříděného odpadu, kde 

jsme přes dotaci DSO zakoupili nádoby na tříděný odpad a ty byly rozdány zdarma občanům. 

Počet zakoupených nádob jsme počítali jako dvojnásobek počtu zjištěného zájmu občanů 

pomocí ankety. Po změně ÚP můžeme pokračovat v přípravě projektu Lokálního Biocentra, 

jehož součástí je mokřad pod hřbitovem. Před dokončením je také projektová dokumentace 

na přístavbu MŠ Dolní Loučky. Pro zkrášlení středu obce byly před obecním úřadem 

vysázeny záhony trvalek, oblouk silnice u ZŠ byl ošetřen, prodloužen a doplněn dalšími 

trvalkami. 

V současné době je dokončeno otevřené hřiště pro malé děti. Realizace proběhla bohužel 

velmi pozdě. Původně se počítalo i s prvky pro větší děti, které jsou finančně již velmi 

náročné, a proto se již na podzim 2021 podávala žádost na dotaci. Bohužel do dnešního dne 

nemáme oficiální vyjádření. V červnu jsme získali informaci od agentury, že dotaci 

neobdržíme, proto jsme hned rozhodli o částečné realizaci z prostředků obce. Dodací doba 

dva měsíce. V těchto dnech je dokončována rekonstrukce veřejného osvětlení spočívající 

v náhradě nevyhovujících cca 110 ks svítidel (včetně výložníků) moderními ledkovými se 

změnou režimu osvětlení za cenu cca 912 000 Kč. Rovněž byly opraveny železné zábrany u 

kanálových vpustí od Střemchoví, nové zábradlí u workoutového hřiště a bylo opraveno 

prohnuté zábradlí na mostu v Mezihoří. Připravujeme vyhlášení výběrového řízení na opravu 

hřbitovní zdi, kde jsme požádali o dotaci jak na JMK, tak i na MZE. Na JMK jsme neuspěli, 

ale z MZE máme přislíbeno 300 000 Kč. Dále se pracuje na přípravě opravy komunikace 

k bývalému JZD, opravě další části kanalizace a parkoviště u hřbitova, umístění dvou 

dopravních zrcadel a omezení stání před obchodem a na náměstíčku. 

Velkou pozornost věnujeme také náhradním zdrojům energie a zateplení obecních budov, 

kde máme zpracovanou předběžnou kalkulaci zateplení na bytový dům u obchodu a nabídku 

na zpracování dotace na fotovoltaiku pro školu, školku a ČOV. Příští rok snad konečně dojde 

ke změně energetického zákona a bude možnost zapojit se do komunitní energetiky. Což 

znamená, že by bylo možné vyrobenou energii (např. fotovoltaikou) v některé části obce 

použít pro jinou budovu. Tím bychom mohli podstatně snížit náklady na ČOV a školní 

kuchyň, kteří jsou velkými odběrateli energie. Nemalým problémem nám zůstává sklad ZZN, 

který je uznaným Brownfildem, ale nemůže dosáhnout na dotační titul pro rekonstrukci, 

neboť u něj nelze vykázat úsporu energie. Jeho obrovská plocha střechy by zrovna byla 

dobrým místem pro umístění panelů. Tato budova by v budoucnu měla sloužit jako sklad 

obecní techniky a i jako sběrné místo. Tím by se uvolnila Valíčkova stodola a plocha 

zahrady, kde by mohlo vzniknout multifunkční centrum. V této části je také uvažováno 

s domovem pro seniory, který byl po protestech občanů (k veřejnému projednávání změny č. 

1 Územního plánu) vypuštěn z lokality na Loukách. Zúčastnili jsme se také soutěže Vesnice 

roku, kde se nám dostalo Mimořádného ocenění za navrácení historické podoby uličního 

průčelí budovy stávající pošty a finanční odměny 15 000 Kč. Přesto, že letošní rok nám válka 

na Ukrajině zkomplikovala finanční situaci, neboť máme ve Sberbank uloženo 18,8 mil., 

může obec pokračovat v započatých záměrech, v současné době máme na bankovních účtech 

mimo Sberbank 24,2 mil. Kč a k tomu by měla přijít ještě dotace na přechod ve výši 2,7 mil. 

Kč. Bohužel, ne všichni si váží toho, co se v obci zbudovalo, a tak se setkáváme i 

s takovýmito jevy (viz obrázky vandalismus). 

 

S úctou         starosta obce 

         Ing. Jiří Mašek 





 



 

 



 





 



 



 

 



 



 





 



 
 

 



 
 



 
 

 





 

 





 





 





 
 



 



 
 


